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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2010. február 25-i 

soron kívüli üléséről, hangfelvételről 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Sasvári Tamás alpolgármester, Dr. Bakács 

Tiborné, Bakos József, Batka Gyula, Boros Bálint, Csendesné Murányi 
Ibolya (8:05 órakor érkezik), Greller Károly, Hubay Sándor, Kovács Károly, 
Dr. Ludas László, Melsin Valentin, Tátrai Jenő – képviselők 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Kliment Tiborné, Dr. Druzsin Mónika, Svégel Gábor, 
irodavezetők, Simonovics Éva igazgató, Kovács Róbert elnök-vezérigazgató 
Medical Investments Zrt., Dr. Baksai István ügyvezető NagyatádMed Kft.  

 
Távol maradt: Rákóczy Attila alpolgármester, Dr. Barbalics István, Dr. Novák János, Piri 

Attila képviselők jelezték távolmaradási szándékukat 
 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat. Javasolja, hogy a mai ülés 
jegyzőkönyvének hitelesítői Batka Gyula és Bakos József képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangúlag – 12 igen 
szavazat mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
40/2010. (II. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2010. február 25-i soron 
kívüli képviselő-testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Batka Gyula és Bakos József 
képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 12 fővel – 
határozatképes.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot. 
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangúan – 12 igen szavazat mellett - elfogadja 
és a következő határozatot hozza: 
 
 
 
 



 2 

41/2010. (II. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés a Dél-dunántúli Operatív Programhoz illeszkedő „Rehabilitációs 

szolgáltatások fejlesztése” című pályázati lehetőségről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
2.) Előterjesztés a gyermekvédelmi és szociális személyes gondoskodásról szóló 

7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
Bakos József képviselő (ügyrendi hozzászólása):  
A mai munka megkezdése előtt bejelenti, hogy Dr. Barbalics István, Melsin Valentin és 
Bakos József a mai naptól kezdve független képviselőként folytatja képviselői tevékenységét. 
A Fidesz további képviseletét Dr. Ludas László látja el.  
 
 
Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés a Dél-dunántúli Operatív Programhoz illeszkedő „Rehabilitációs 

szolgáltatások fejlesztése” című pályázati lehetőségről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van Kovács Róbert elnök-vezérigazgató Medical Investments 
Zrt. és Dr. Baksai István ügyvezető NagyatádMed Kft. képviseletében.  
 
Megérkezik a képviselő-testület ülésére Csendesné Murányi Ibolya képviselő asszony. 

A képviselő-testület létszáma: 13 fő. 

 
Ormai István polgármester:  
A témakörről több alkalommal tárgyalt már a képviselő-testület. Alapvetően, mint stratégiai 
célt fogalmazták meg, amikor az Európai Uniós pályázati lehetőségekről foglaltak állást, mely 
témakörökben, milyen fejlesztések vonatkozásában használja ki az önkormányzat a 
lehetőségeket. Már korábban megfogalmazódott, hogy a Városi Kórház- Rendelőintézet 
fejlesztése, beruházási jellegű megerősítése szempontjából minden olyan lehetőséggel élni 
kívánnak, ami felmerül és megnyílik az önkormányzat számára.  
 

Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 

 
Az önkormányzat kezében van a lehetősége annak, hogy a lehető legoptimálisabb 
feltételrendszert és körülményt alakítsák ki az érintett területeken és működtető feladata lesz a 
jövőben, hogy a vonatkozó épületrészek további biztosítását megoldja. 
 
Kérdések: 
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Kovács Károly képviselő: 
A határozati javaslat első bekezdésének utolsó sorában az szerepel, hogy az önkormányzat a 
költségvetésében biztosítja a pályázathoz szükséges 89.000 eFt önerőt. Az előterjesztésben az 
szerepel, hogy a vagyonkezelő az, aki ezt biztosítja, nem lenne szerencsésebb a 
„költségvetésében” helyett a „vagyonkezelőt” beírni?  
 
Bakos József képviselő: 
Milyen a Nővérszálló kihasználtsága? Okoz-e problémát a lakók elhelyezése? 
Az eredeti program szerint Ötvöskónyiban maradt volna a telephely, ottani fejlesztést 
terveztek, akkor a szakmaiság írta felül a gazdaságossági szempontokat. Tudja, hogy a jelen 
gazdasági helyzetben még inkább aktuális, hogy felülírjon minden szakmaiságot, volt-e 
egyeztetés – idézőjelben – a szakmával? Mi a véleményük? Miért döntöttek úgy, hogy 
mégiscsak be kellene hozni Nagyatádra a részleget? 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A januári testületi ülés előterjesztésében is az szerepelt, hogy a pszichiátriai rehabilitáció 
Ötvöskónyiban marad, az ottani teljes felújításról esett szó. A Szociális és Egészségügyi 
Bizottság tárgyalt-e a témáról és tud-e arról, hogy történik-e valami szakmaiféle károsodás az 
által, hogy a városközpontban lesznek ellátva a pszichiátriai rehabilitáltak? 
A Pénzügyi Bizottság elnökétől kérdezi, az anyagban elhangzott, üzemeltetésből jelentkező 
megtakarításról konkrétan, számszerűen tudnak-e valamit? Az elmúlt időszak során 
tárgyalták-e, hogy ez milyen megtakarítást jelenthet az üzemeltetésben? 
Az előterjesztésben szerepel, hogy az előírt szakmai személyzet sajnos ma nem áll 
rendelkezésre, a korábbi tájékoztatójukban viszont szerepelt, hogy a minimumfeltételeket az 
első perctől biztosítani tudták az intézményben.  
Az üzemeltetőtől kérdezi, hogy az a mondat, hogy „a szakmai személyzet nem áll 
rendelkezésre” előremutató-e, révén korábban tárgyaltak arról, hogy nyáron szigorodni 
fognak a minimumfeltételek?  
Az anyagban szerepel, hogy Ötvöskónyi energetikai rendszerét külön fel kellene újítani. 
Annyira rossz állapotban van? Úgy tudja, hogy amikor a központi telephely energetikai 
rekonstrukciója megtörtént, ezzel egy időben történt az ottani felújítás is.  
Jól tudja-e, hogy a kastély-épület Nagyatád város tulajdonában van? Ha igen, mi lesz a sorsa, 
van-e terv erre vonatkozóan?  
 
Ormai István polgármester:  
Nagyon jó az önerő biztosítására vonatkozó kérdés. Az önkormányzat lesz a pályázó.  
Ezt a határozatot a pályázathoz kell csatolni. A pályázónak kell a pályázat során az önrészt 
biztosítani, tehát így, ebben a formában kell, hogy megfogalmazást nyerjen.  
A működtetővel-vagyonkezelővel egy megállapodást kell kötni arról, hogy milyen módon, 
milyen formában, hogyan kerül az önkormányzathoz az önrész.  
A költségvetési rendeletben szerepel ennek a programnak az előkészítésére egy 6 millió Ft-os 
előirányzat, egy másik helyen jelzik, hogy „átvétel gazdasági társaságtól”. Ez lenne a 
technikája és a formája, mindezt egy megállapodásban rögzítve.  
 
Dr. Baksai István ügyvezető NagyatádMed Kft.: 
Természetszerűleg az előkészítés során komoly számítgatások és mérlegelések történtek. A 
Nővérszálló kihasználtsága a jelen feltételrendszer mellett meglehetősen csekély és 
erőteljesen változó. Nagyságrendileg a Nővérszállóból – mint olyan –a kórháznak 300.000 Ft 
körüli bevétele van. Miután a havi térítési díj külsősök felé, ill. a bentlakók felé 23.000 Ft, 
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ami tartalmazza a fűtés, világítás és minden egyéb költséget, innentől kezdve hadd ne térjen ki 
arra, hogy mennyi lehet a mögöttes veszteség.  
A kérdés a másik oldalról még inkább érdekes. Természetesen meg tudják oldani azoknak az 
elhelyezését, akik ezt az elkövetkezendő időszakban kívánják. Sokkal nagyobb gond lett 
volna az, hogy ha a kérdést úgy teszik fel, hogy mindaddig, amíg Ötvöskónyit felújítják, 
addig az ott lévő, ennél jóval nagyobb létszámot hogy tudnák elhelyezni?  
Ötvöskónyi bevétele havi szinten, a kórház számlájára az OEP részéről befutó finanszírozás a 
jelenleg érvényes szabályok alapján havi 15-16 millió Ft. Nagyságrendi különbségek vannak.  
Az egyik legnehezebb időszakon vannak túl a kórházon belül. Természetesen ezt a döntést 
hosszadalmas egyeztetési folyamat és nagyon komoly viták előzték meg. Voltak a szakmának 
kételyei azzal kapcsolatban, hogy hogyan lehet itt az általuk felvázolt, szakmai szempontból 
megírt programot megvalósítani. Attól tartottak, hogy az az ellátó rendszer, azok az egymásba 
fonódó, de mégis egymástól egy kicsit különböző ellátási formák, amiket elképzeltek, nem 
fognak, vagy nem úgy fognak megvalósulni. Az ügy nyugvópontra jutott tekintettel arra, hogy 
a kollégákat sikerült meggyőzni arról, hogy nem az épület helye és mivolta határozza azt meg, 
hogy a szakmai program megvalósítható-e vagy sem, hanem az, hogy hogyan állnak hozzá, és 
ha megteremtik a lehetőséget, onnantól kezdve a szakmának kell megtölteni az általuk 
elképzelt gyógyítási modellel. Ez megtörtént, biztosítani tudják a szakmát arról, hogy az 
általuk elképzelt szakmai struktúra megvalósítható, hiszen ennek megfelelően alakítható át az 
egész épület.  
Elhangzott az, hogy a gazdaságosság győzött a szakmaiság fölött. Ez is egy megközelítés, de 
sokkal fontosabb az, hogy van egy pályázati kiírás, mely tartalmaz nagyon sok kötelező 
elemet, ami vagy jó, vagy rossz, de így írták ki. Amennyiben nem a pályázati kiírásnak 
megfelelő pályázat készül, a végeredmény azonnal és előre borítékolható. Abban az esetben, 
ha a pályázati kiírás különböző paramétereinek – gazdasági, műszaki, pénzügyi stb. – 
megfelel, akkor onnantól kezdve, még ha a pályázati kiírás néhány elemével nem is értenek 
tökéletesen egyet, a benne megvalósuló tartalom már rajtuk múlik. Ez a megközelítés az, ami 
kicsit a szakmát is megnyugtatta.  
Jelen pillanatban, a jelenleg érvényben lévő minimumfeltételeknek a kórház - néhány 
minimális eltéréstől eltekintve - megfelel. Július 1-től fog megváltozni a minimumfeltétel-
rendszer, mellyel kapcsolatban jelen pillanatban nem tud mit mondani.  
Nem minősítés a részéről, hogy azt mondja, hogy a tegnapi nap folyamán jelentette be az 
egészségügyi miniszter úr, hogy a néhány nappal ezelőtt napvilágot látott egyik rendeletet 
azonnal vissza is vonták és felfüggesztik a végrehajtását. Addig, amíg az új minimumrendelet 
életbe lép, addig meglehetősen sok víz le fog folyni különböző folyókon, Magyarországon, és 
majd átmennek a hídon, amikor a hídhoz érnek.  
Köszönetét fejezi ki, hogy a polgármester úr is részt vett az egyik szakmai egyeztetésen is, 
ahol hosszadalmasan meg tudták beszélni a dolgokat.  
Nyilatkozni kell a pályázat beadásának időpontjában, hogy meg fog felelni az adott intézmény 
a szakmai előírásoknak, ebből az következik, hogy máris el kell indulni és végig kell gondolni 
azt, hogy honnan tudnak kész személyzetet szerződtetni, vagy képzéssel mit tudnak addig 
elérni, ameddig ebből a most tervezett pályázatból átadott épület lesz.  
Ötvöskónyi energetikai rendszere, ha úgy veszi, akkor most megfelel, tekintettel arra, hogy ott 
a meleg víz,- és a hőtermelést szolgáló berendezések rendben vannak, azok karbantartása 
folyamatos, arról pedig hadd ne beszéljen, hogy egyébként pedig milyen állapotban vannak a 
radiátorok, a csőrendszer stb., nincs ellentmondás a két kijelentés között. Amennyiben 
Ötvöskónyiban történt volna a rekonstrukció, alapfeltétel, hogy energiatakarékosan, 
amennyiben lehetséges különböző kiegészítő berendezésekkel – napkollektor, egyéb 
energiaforrások felhasználásával – kell biztosítani azt, hogy minél kevesebb plusz energiát 
kelljen felhasználni.  
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Melsin Valentin képviselő: 
Amikor a kórház energetikai rekonstrukciója elkészült, az csak a primer rendszert érintette, a 
szekundert nem. Ezek szerint a pályázat keretében most a szekunderrendszert – radiátorokat 
stb. – is meg fogják újítani? 
 
Dr. Ludas László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Nem tárgyalta a Pénzügyi Bizottság a működés gazdaságosságát, mert sem hatásköre sem 
rálátása sem volna arra, hogy a Medical Investments Zrt. gazdálkodását tárgyalja tekintettel 
arra, hogy nem az önkormányzat üzemelteti sem a kórházat, sem az ötvöskónyi részleget.  
 
Kovács Róbert elnök-vezérigazgató Medical Investments Zrt.: 
Július 1-től várható a személyi minimumfeltételek szigorodása. A pszichiátria területén akár 
azt a kérdést is felveti, hogy valaki végigszámolta-e azt, hogy jelen pillanatban hány 
pszichiátriai ágy, pszichiáter és hány ápoló Magyarországon? Az jött volna ki, hogy kb. 
kétszer akkora lesz július 1-től az elvárás és előírás országos szinten, mint ahány ilyen 
szakképzettségű orvos és ápoló létezik. Nem lenne meglepődve, ha ez egy olyan dolog lenne, 
amely felülvizsgálatra kerülne időközben. A pszichiátrián kifejezetten el lettek valahol szabva 
a számok.  
Mind Ötvöskónyiban, mind a fő épületben a 7 évvel ezelőtti rekonstrukció csak a primer 
részeket érintette, a szekunder részeket – az épületen belüli technológiát – nem.  
A kastély önkormányzati tulajdon, mely vonatkozásban Medical Investments Zrt.-nek 
vagyonkezelői joga volt és van. Közösen el kell majd dönteniük, hogy ha-, és amennyiben a 
jelenlegi hasznosítási forma a pályázat sikeres lezárása és az itteni felújítás után okafogyott 
lesz – ez másfél-két év múlva várható – akkor utána mit lehet ezzel az épülettel tenni. Lassan 
el kell kezdeni közösen kitalálni, hogy milyen célra lehet majd hasznosítani akár közösen, 
akár az önkormányzat ötlete alapján. A teljesség igényével jegyzi meg, hogy a vagyonkezelői 
jog után a rájuk rótt illetéket 25 évre előre ki kellett fizetnie.  
Bizonyára lehetne Ötvöskónyi mellett is szakmai érveket felsorolni, de sajnos jelen 
pillanatban a pályázat kiírása és a feltételek között determinálták azt, hogy Ötvöskónyiban 
nem tudnak gondolkodni.  
A mostani pályázati forrás soha vissza nem térő alkalom. A város fejlődése az elmúlt 
időszakban nagyon látványos volt, rengeteg pályázatot sikerrel abszolvált az önkormányzat, 
gondol itt az uszodával, fürdővel, kollégiummal, gimnáziummal kapcsolatos sikeres pályázati 
munkára. Sajnos a kórházzal és az egészségüggyel kapcsolatban nagyon-nagyon régóta nem 
volt semmiféle sikeres pályázat, így ezt mindenképpen ki kell használni, ez közös érdek.  
Szeretné kérni, hogy ugyanazt, a példák által alátámasztottan nagyon sikeres 
lobbytevékenységet próbálják meg ebben az ügyben is közösen végigvinni, ami az előző 
pályázatok sikeréhez hozzájárult.  
 
Ormai István polgármester:  
A válasz elhangzott a kérdésre, az önkormányzat a kastély tulajdonosa. Nem tartanak ott, 
hogy már arról gondolkodjanak, hogy mi lesz majd azzal az épülettel. Kell róla gondolkodni, 
de majd csak akkor, amikor értesültek arról, hogy elnyerte az önkormányzat a támogatást, 
mert onnantól kezdve indul el egy új helyzet kialakítása és megteremtése.  
 
A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Dél-dunántúli Operatív Programhoz 
illeszkedő „Rehabilitációs szolgáltatások fejlesztése” című pályázati lehetőségről szóló 
előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dél-dunántúli Operatív 
Programhoz illeszkedő „Rehabilitációs szolgáltatások fejlesztése” című pályázati lehetőségről 
szóló előterjesztés határozati javaslatát egyhangúlag – 13 igen szavazat  mellett – elfogadja és 
a következő határozatot hozza: 
 
 42/2010. (II. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a „Rehabilitációs 
szolgáltatások fejlesztése” című, 889 000 eFt összköltségű projekt DDOP-2009-3.1.3/C 
pályázati felhívásra történő benyújtásával, és költségvetésében biztosítja a pályázathoz 
szükséges 89 000 eFt önerőt.  
 
Felhatalmazza a város polgármesterét, hogy a pályázat benyújtásához szükséges 
dokumentumokat elkészíttesse, a pályázatot benyújtsa, és az ehhez szükséges 
nyilatkozatokat megtegye. 
 
Határidő: 2010. április 30. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
2.) Előterjesztés a gyermekvédelmi és szociális személyes gondoskodásról szóló 7/2008. 

(II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A Rinyamenti Kistérségi Társulási Tanács elfogadta a térítési díjakat, melyek kiszámítását a 
Szociális Szolgáltató Központ a jogszabályoknak megfelelően elvégezte.  
A társulási tanácsnak van olyan lehetősége, hogy eltérítéssel éljen, amennyiben úgy ítéli meg, 
hogy szükséges a térítési díjak normatívával kiszámított változatának a csökkentése, vagy 
akár a társulási támogatás bevonása a normatívák közé. Így alakultak ki ezek a térítési díjak, a 
számítás metodikáját a mellékletek egyértelműen leírják, ennek megfelelően kell, hogy a 
képviselő-testület is elfogadja a térítési díjakat.  
 
Kérdések: 
 
Kovács Károly képviselő: 
Az előterjesztés 5. sz. mellékletében egy elírás szerepel, az eltérített 150 km/óra, 150 Ft/órát 
jelenthet, kéri a kijavítását.  
 
Ormai István polgármester:  
Feltétlen ki kell javítani a hibát.  
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A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet egyhangúlag - 13 igen szavazat mellett - elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a gyermekvédelmi és szociális 
személyes gondoskodásról szóló 7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosítására 
vonatkozó 6/2010. (II. 26.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 0835 órakor 
bezárja. 
 

K.m.f. 
 
 

Ormai István  
polgármester 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

 
 
 
 
 

Batka Gyula 
képviselő 

Bakos József 
képviselő 

 
jegyzőkönyv hitelesítők 


